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Utvärdering – Från röstmottagarna 
Från röstmottagarna har valsamordnare Eva Klahr önskat få in synpunkter kring 
följande ämnen: 

• Utbildning 
• Bemanning 
• Bemötande och säkerhet 
• Lokal 
• Valkansliet 
• Material 
• Övriga synpunkter/förbättringsförslag 

Från ordförande och vice ordförande önskades också en kort sammanfattning av 
deras upplevelser på valdagen. 

Sammanställning av utvärdering från röstmottagarna 

Utbildning 
Hade du fått rätt utbildning för uppdraget som ordförande/vice 
ordförande/röstmottagare? Om inte, vad saknades? 
 

• Bra utbildning ok. 
• Mycket bra! Ett förslag är ändå att utbildningen skulle omfatta en praktisk 

övning på själva rösträkningen. Ordförandena kan därutöver få en praktisk 
genomgång av de olika omslagens innehåll och kassarna. Det går ju att läsa sig 
till, men ännu bättre att komplettera teori med praktik 

• Min utbildning blev ju som sagt lite kortare då jag inte kunde på 
utbildningsdatumen. Men jag fick in allt ändå så det var inga problem. 

• Utbildningen var bra!  
• Gällande utbildningen och eftersom jag är ny, så kändes det som mycket 

information. Jag läste på i Handledning, väl på plats så var det inga 
svårigheter. 

• Jag tycker att utbildningarna är bra, tillräckligt för att man ska förstå sitt 
uppdrag. Vad vi kunde diskuterat mer är flödet i röstmottagandet, så att vi kan 
delge varandra bra erfarenheter för att det ska flyta på bra. Jag uppfattar att vi 
gör lite olika och för att undvika köbildning kan det vara bra att lyfta.  

• Jag tycker att vi fick en bra utbildning för att vara röstmottagare. 
• Bra utbildning, kändes dock att den kortades ned för att tiden tog slut. Det 

som jag saknade var mer hur räkningen skulle gå till. 
• Utbildningen var bra, sedan fanns ju den informationen också i 

informationsbroschyren där man lätt hittade info. 
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• Jag tyckte att ni var noggranna med att ge oss utbildning – både att ni krävde 
att vi gjort webbutbildning samt närvaro vid utbildningstillfällena – jag som 
hade förhinder vid ett tillfälle fick ju tack vare Eva även säkerhetsutbildning. 

• Utbildningen har varit bra, materialet perfekt och lätt att förstå. 
• Jag tyckte den var bra och jag fick all info som jag behövde för att klara 

uppdraget. 
• Utbildningen var bra. 
• Var mycket bra information. Gillade verkligen upplägget med en onlinekurs + 

fysisk träff. Hade gärna fått lite tid att kolla lite mer på sedlarna som ska vara 
med och utbildningen hade gärna fått vara ytterligare närmare inpå valdagen 
för att ha informationen mer ”färsk”. 

• Utbildningen var jättebra och du är verkligen en duktig pedagog. 
• Känner att jag hade tillräcklig utbildning för de uppgifter jag utförde. 
• Jag tycker utbildningen var bra. Bra att vara placerade i rätt grupp från början. 

Kanske tydliggöra mera vikten av att den enskilde tar ansvar och 
läser/begrundar handledning mm. Det är mycket att ha koll på. 

• Jag tycker att de två utbildningar jag var med på var lagom och innehöll det 
som man bör ha kunskap om! De länkar som skickades ut och bra att skaffa 
förkunskap själv innan. Bra att träffa de man skulle tjänstgöra med! 

• Bra utbildning, lättsamt och trevligt. 
• Utbildningen var bra, och man kunde ju kolla i materialet om något kändes 

osäkert. Men med ett par rutinerade personer i gruppen så var det inga 
problem. 

• Ja, jag upplevde att utbildningen var tillräcklig för mig som röstmottagare. I 
kombination med att man på valdagen kunde kolla pärmen/fråga ordförande/ 
ringa valkansliet. 

• Jättebra utbildning som var fullt tillräcklig för att fixa jobbet som 
röstmottagare. 

• Tycker att utbildningen var bra.  
• Jag tycker att utbildningen var ändamålsenlig. 
• Jag tycker att den digitala utbildningen var bra och att den fysiska 

kompletterade denna perfekt. Upprepning är alltid bra. 
• Ja. 
• Jättebra och nödvändig - tillsammans med testet och Handledningen. 
• Utbildningen, både den digitala och den ”riktiga” i stadshuset var grundlig och 

konkret. 
• Jag tycker att jag fick en bra information kring frågor som dyker upp i vårt 

valarbete. Fullt tillräcklig. 
• Jag tycker att utbildningen var bra både för röstmottagare och för ordförande/ 

vice ordförande. 
• Utbildningen var informativ men skulle varit bra med mer ”praktiska” 

genomgångar. Inte att alla ska testa på allt utan mer att man ska ha sett hur 
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saker görs. Hade man tittat igenom filerna och filmerna vi fick innan 
utbildningen så var man bra insatt i själva förfarandet. 

• Jag tycker att utbildningen var bra, både de fysiska träffarna men även det 
digitala materialet, filmer och digitala utbildningen, vilket gjorde att jag kände 
mig mer förbered för valdagen. 

• OK. 
• Den var tillräcklig och underhållande trots ett lite torrt ämne. För egen del 

kände jag dock att jag ville/behövde repetera utbildningen strax innan 
valdagen. 

• Ja, det var bra utbildning. 
• Jag tycker att utbildningen var bra och det kändes som att jag hade en bra 

grund från den. Jag hade ett par funderingar kring hur man praktiskt löser 
vissa saker men svar på dessa fanns såklart i handledningen från 
valmyndigheten. Kanske att man skulle gått igenom rösträkningen och alla 
omslag på utbildningen också. Om det fick jag nästan all information från 
handledningen. Det är väl det som kanske saknades. 

• Saknade ingen info. Bra genomgång. 
• Jag tycker utbildningen funkade bra, och upplägget med att sitta gruppvis som 

vi skulle jobba var bra. Tycker även den extra kursen för ordförande och vice 
ordförande, var bra. 

• I utbildningen hade det varit kanon att få lite tips på smarta upplägg av arbetet 
som sker under dagen. Kanske haft någon som kunde ge bra förslag och att 
tänka-på-grejer.  

• Utbildningarna har varit mycket bra. Kanon att ni placerat oss i de grupper vi 
skulle jobba i. Kändes också som extra bonus att få ett tillfälle för bara 
ordförande o vice ordförande. Ni som planerat valet får mvg. 

• Det var min första gång som vice ordförande så det kändes lite osäkert kring 
räkningen och alla omslag. Inger Walleng som var ordförande i min grupp är 
ju erfaren så det gick bra ändå, men jag hade nog behövt lite mer grundlig 
utbildning annars. Det gick bra och jag hade pluggat via filmerna på hemsidan 
och handboken, men det är ju ett väldigt stort ansvar. Man kanske kan ha 
utbildning där ni steg för steg visar hur man gör räkningen och omslagen för 
att det ska bli bra. Måste dock säga att jag är mäkta imponerad av din 
pedagogiska förmåga Eva, du är väldigt tydlig och bra på att utbilda. 

• Utbildningen innan var bra och givande. Tittade igenom webutbildningen 
någon extra gång, så man var uppdaterad innan valdagen. 

• Jag tycker att utbildningen var bra och relevant och att de egna studier man 
behövde göra inför utbildningen också var bra. Det var studieintyget som var 
svårt att få till med mobilen. Annars var det bra allting! 

• Ja, utbildningen var bra och gjorde att jag klarade av mitt jobb. 
• Utbildningen var tillräcklig. Hade bra förutsättningar på valdagen. 
• Kändes tryggt med den utbildningen som vi hade med oss i bagaget. 
• Utbildningen var väldigt bra. 
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• Upplevde att det första utbildningstillfället blev rörigt. Förmodligen för att det 
kom många frågor som gjorde att det hoppades mycket fram och tillbaka.  
Vid det andra tillfället för ordförande saknade jag mer konkret och praktisk 
information. Som t ex hur man klistrar igen omslagen, såg att detta skapade 
problem för min kollega. Hur man praktiskt ordnar granskning och 
avprickning av förtidsröster smidigt. Kanske bara är jag som tycker det är 
viktigt med tydliga strukturer. 

• Bra att vi fick sitta i våra arbetslag vid första utbildningstillfället. Hade varit 
ändå bättre om vi fått sitta bredvid det andra arbetslaget.  

• Mer strukturerad och praktisk information vid utbildningstillfället för 
ordförande. 

Bemanning 
Var lokalen tillräckligt bemannad under dagen? Synpunkter kring arbetstiderna? 
 

• Bra bemanning ok. 
• Bra! Ett tips kan vara att det skulle kunna gå att, vid behov eller efter 

önskemål från ordförande, ta in enbart extra rösträknare efter kl. 20:00. 
• Vi var bra bemannade, jag hann under tiden att bocka av förtidsröster 

samtidigt som längdföraren tog emot id o skrev in, när vi fick små luckor.  
Jag ville dock att vi skulle rotera lite så man kunde få dela ut kuvert eller sitta 
o kolla id o skriva in, eller lägga i valsedlarna i urnan. Jag föreslog att byta 
men det blev tyvärr inte så. 

• Allt fungerade bra i Sommen, alla hjälptes åt. Vid någon oklarhet, så frågade 
jag ordföranden och fick svar. 

• Det är väldigt bra att det är blandat med gamla/nya. Bra att det var en till 
speciellt nu när det var så många förtidsröster. 

• I Sommen var vi tillräckligt bemannade. 
• Tycker bemanningen var bra, arbetstider ok. 
• Bemanningen räckte till och arbetstiderna funkade bra. 
• Vi var tillräckligt bemannade – bra arbetstider. 
• Bemanningen var helt OK, vi hade ju ett lågt valdeltagande. Arbetstider 

fungerade bra. 
• Den var helt ok och arbetspassen var väl anpassade. 
• Kö hela dagen förutom morgon och kväll. Förtidsröster hanns ej med under 

dagen. Kanske en person till!?   
• Lokalen var lagom bemannad. 
• I och med att vi hade väldigt långa köer (Hubbarpsskolans gymnastiksal) och 

jag inte riktigt vet om det var att vi på något sätt jobbade för långsamt (?) eller 
att det bara tar tid när så många människor ska rösta samtidigt med alla steg. 
Vi skulle lätt kunnat vara 1 person till under de tider som det är högst tryck 
etc. kl. 10-16 så hade vi inte behövt sitta 1,5 timme efter stängning och göra 
klart de sista förtidsrösterna innan räkningen kunde börja. Kanske svårt att ha 
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fler som jobbar med röstlängden samtidigt, men känns som att det var vad 
som kunde få processen att gå bättre. Kanske dela upp röstlängden i två?   

• Tycker att bemanningen var helt rätt. Alla i gruppen hade fullt upp hela tiden. 
Vi hittade snart ett fungerande system, det hänger förstås mycket på 
personkemin i gruppen. 

• Ja. Tre personer vid förtidsröstning räcker! 
• Bemanningen kunde med tanke på mängden förtidsröster varit ytterligare en, 

men problemet är då att man måste pricka av i en röstlängd. När blir de 
digitala??  

• Bemanningen var lagom. Fanns arbetsuppgifter för alla utan att det blev för 
stressigt. Arbetstiderna var OK. 

• Vi var tillräckligt många och det var bra med tretimmarspass vilket gjorde att 
man också fick lite andrum. 

• Vi var precis lagom med bemanningen och det fungerade bra. 
• Bemanning och tid var ok (Gripenberg). 
• Vi hade bra flyt i vårt lag så bemanningen var bra. Arbetstiderna var bra men 

man ska kanske schemalägga matpausen på kvällen, det ena laget fick komma 
in en halvtimme tidigare för att täcka när vi åt. 

• På förmiddagen var alla så upptagna med sin uppgift så att det hade varit bra 
om man var en till under den tiden. 

• Ja. 
• Tillräcklig - alla hade att göra, och det flöt på bra hela dagen. Arbetstiderna: 

Fungerade jättebra för mig. 
• Passen på tre timmar verkar lagom. Allt fungerade bra. 
• Vi hade en bra bemanning då vårt valområde omfattade många 

röstberättigade och vi behövde vara många valarbetare. Tretimmars pass 
tycker jag är lagom. Kvällspasset kan bli ansträngande då vi hade många röster 
att granska och räkna. 

• Bemanningen var tillräcklig, men det var kö hela dagen så det var svårt att 
komma åt röstlängden för att administrera förtidsrösterna. Det tog en och en 
halv timma att göra det efter att vallokalen stängdes.  

• Fem stycken samtidiga röstmottagare var perfekt. Då blev i alla fall inte 
personalbrist orsak till köbildning. Vi hade ofta kö men inte särskilt långa. 
Skulle uppskatta max väntetid på några minuter. 

• Att ha 5 personer i varje arbetslag var verkligen en fördel då vi kunde snabbt 
komma igång med förtidsrösterna och samtidigt ha röstmottagare tillgängliga 
att hjälpa väljarna. Arbetstiderna fungerade bra, lagom långa pass och även 
skönt att kunna vara hemma några timmar innan nästa pass. 

• OK på båda. 
• Bra bemanning och schema. 
• Ja, det var rätt dimensionerat hela dagen. 
• Jag tycker att fem personer var tillräckligt, speciellt med tanke på hanteringen 

av förtidsröster.  
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• Tillräckligt med personal i Sommen. 
• Ja, jag tycker det var lagom under hela dagen, inga problem med tiderna. 
• Mycket positivt att vi var 5 i varje grupp och du hade lyckats får ihop 

kanongrupper. Eftersom det var flera nya tänkte Josefina o jag till innan hur vi 
ville ha det med arbetsfördelningen. Funkade så bra!! 

• Vi hade många förtidsröster och ständigt flöde av röstare i lokalen så vi hade 
behövt en till för att klara av förtidsrösterna. Det var ju dock mycket bättre 
med 5 st. än 4 st. som vi varit tidigare. 

• Bemanningen i Holavedsgymnasiet var bra. Arbetstiderna var bra. Som 
röstmottagare för första gången jobbade jag ingenting med röstlängden, 
valurnan eller förtidsrösterna, utan hälsade välkommen och kontrollerade att 
väljarna kommit till rätt vallokal. Jag hoppas få ställa upp och hjälpa till vid 
fler tillfällen och då även ta eget initiativ till att varva arbetsuppgifterna under 
öppettiderna för röstmottagningen. Under rösträkningen blev 
arbetsuppgifterna mer varierade och vi fick en riktigt bra teamkänsla! 

• Ja, bemanningen räckte till, passen var lagom långa. 
• Bra team på plats i Ängarydskolan. Bra stämning rakt av både bland väljare 

och bland funktionärer. Inga stora köproblem uppstod. 
• Arbetstiderna kändes helt ok.  
• Det var lagom långa pass. 
• 5 personers bemanning behövdes verkligen.  
• Jag hade tyckt att det varit bättre om ordföranden hade varit frikopplad, 

istället för att sitta fast vid valurnan och stoppa i valsedlar, det hade gjort 
jobbet effektivare, då ordföranden haft bättre överblick och kunnat fixa med 
lite av varje samt förberedelser till kvällen också. 

• Bra att vi var fem stycken. Underlättade verkligen att vi var en mer än vi varit 
tidigare. 

Bemötande och säkerhet 
Uppstod det någon konflikt?  
 

• God säkerhet, trevliga medborgare i Sommen. 
• Helt OK. Men det är betydelsefullt att de nya röstmottagarna har stöd av de 

erfarna vid eventuell konflikt. Vi lyckades eliminera några mindre ”konflikter” 
på grund av att det fanns erfarna röstmottagare (tillika ordförande) som 
kunde reda ut smärre problem. 

• Nej, ingen konflikt eller nåt sånt. Vi hade läget under kontroll även när det var 
långa köer. 

• Inga konflikter o alla fick lägga sin röst. 
• Ingen hotbild eller otrevliga personer! 
• Trevligt bemötande, inga direkta köer och allt flöt lugnt under mina pass.  
• Inget hot/våld. 
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• Ingen konflikt uppstod. 
• Det var friktionsfritt. Vi hade några som vi påpekade att det skulle vara en 

bakom skärmen både när man tog valsedlar och när man stoppade i sedlar i 
kuvert men det var inga kontroverser om detta. Trots att vi hade kö största 
delen av dagen upplevde jag att det gick bra. 

• Inga konflikter, mycket trevliga valdeltagare. 
• Det var absolut inga problem av något slag. 
• Ingen konflikt som jag var medveten om. 
• Ingen konflikt uppstod. 
• Inget problem! Klagomål på att det ej stod Adelöv o Gripenberg som alternativ 

till förtidsröstning valdagen på röstkorten. 
• Vi hade några få incidenter men inget allvarligt. Någon som gjorde fel med 

kuverten och blev stressad, någon som hade partilogga på kepsen som blev sur 
när hen blev ombedd att ta av den. 

• Nej. 
• Ingen konflikt uppstod. 
• Nej, lite frågor men ingen incident. 
• Det funkade bra - vi hjälpte till på olika sätt. Inga konflikter, vad jag vet… 
• Vi hade inga konflikter. Det som tog lite extra tid var när vi hade invandrare 

med dåliga svenskkunskaper. Det kunde ta tid att förklara en del kring själva 
röstningen. 

• Vi hade inga konflikter, men en person som fick vänta länge i kön svimmade 
så ambulans tillkallades. 

• Inga konflikter i lokalen. Men några väljare påstod att det fattades valsedlar 
pga. de tomma facken (som ska vara tomma). Inträffade vid ett tillfälle att 
valsedel(ar) från ett parti hade hamnat i samma fack som för annat parti och 
skymde de som var där. Under tiden vi arbetade, pass 1 och 3 Tranås Västra, 
fattades det aldrig valsedlar ute i valsedelsbåsen. 

• Vi hade inga konflikter i vår vallokal . 
• Lugnt på alla vis. 
• Det var bara en person som ifrågasatte hur val i Sverige genomförs men inget 

hotfullt.  
• Nej, allt flöt på bra hela tiden. 
• Inga direkta situationer. Vi hade en man som hjälpte sin äldre mor att rösta. 

De hade inte stängt kuverten och lagt gula sedlar i alla tre. När jag sade till att 
det behövde göras om blev mannen sur/arg och tyckte att det inte var 
demokrati och att han trodde det skulle vara ordning och reda i Sverige.  

• Nej, många tyckte det var kul med lite socialt småprat före eller efter röstning. 
• Nej, inga konflikter. 
• Inget negativt bemötande eller någon konflikt . Mycket god stämning. 



 

Dokumenttyp 
Brev 

Datum 
2022-09-23 

Sida 
8 (21) 

Diarienummer 
VN2022/34 

 

 

• Det var väldigt lugnt i vår vallokal, inga incidenter och vi kände oss trygga. Bra 
med utbildning från Jenny, man kände sig lite mer förberedd om det hade 
hänt ngt. 

• Inga störande väljare, eller andra konflikter uppstod. Man fick hjälpa några 
enstaka väljare bakom valskärmen, samt påpeka till några som försökte gå två 
tillsammans, men de flesta skötte detta perfekt! 

• Vi hade ett väldigt jämnt och fint flöde av väljare som besökte oss och det 
uppstod egentligen aldrig några köer. Som längst fick någon kanske vänta i 
fem minuter. Det som ändå stoppade upp lite var ju stationerna med 
valsedlarna bakom skärm. Under mina arbetspass uppstod inga konflikter. 

• Inga som helst konflikter alla gjorde ett mycket bra jobb, iaf i vår grupp. 
• Upplevde inte att vi hade några konflikter. Kände mig säker. 

Lokal 
Var lokalen ändamålsenligt utformad? Om inte, vad var fel? Var lokalen tillgänglig 
för väljarna? Om inte, vad skapade problem? 

Sommens skola, gymnastiksalen 
• Bra lokal.  Men 2 stycken skyltar med "Utgång" och ev "Ingång" när 

medborgarna anlände och lämnade lokalen, samt text "Sopsäck"  vid  
sopsäcken för röstkort. Bra om larmen stängs av, det gick på när vi fikade, 
samt vegetarisk kost för de som vill. 

• Bra att vara i sporthallen, stor lokal vilket behövdes. 
• Lokalen var bra, man kom in genom en dörr och ut genom en annan. 
• Sommen tyckte jag hade bra/stor lokal, kanske någon skylt om utgång 

eftersom de skulle ut på annan plats än ingång för tydlighets skull. Var lite 
svårt med kant vid entré för rullator/rullstol. 

• Allt funkade bra med lokalen. 
• I den vallokal där jag tjänstgjorde, Sommen, flöt allt lugnt utan längre köer 

eller incidenter. 
• Luftig lokal i Sommen, hade varit bra med skylt ingång och utgång. 
• Den är bra lokal och man ha fin uppsikt över hela lokalen från alla ställen. En 

del hade lite svårt att förstå att man skulle gå ut via det andra 
omklädningsrummet.  

Ängarydsskolans elevhall 
• Jättebra!! Inga problem med insyn. En väg in, en väg ut från lokalen -

superbra! 
• Lokalen var bra och lagom stor. 
• Logistiken i lokalen var inte så bra. Från röstsedelbås 2 var det fler som gick 

fel och kom bakom raden av röstbås. 
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• Ytterligare 1 bås för valsedlar behövs i Ängarydsskolan. Möjligen också 
ytterligare 1 röstbås. 

• I Ängarydskolan behövs en tydligare utgångsskyltning. Flertalet ville av någon 
anledning gå ut där de kom in. 

• Var bra men långsmal. Saknade att inte ha någon blick över hur det gick för de 
som stod och tog emot väljare. Eftersom det var många väljare hann jag inte gå 
och höra hur och se hur det gick för dom så som jag önskat. 

Fröafallsskolans matsal 
• Lokalen var stor o ljus. Den var jättebra! Och tillgänglig för väljarna. 
• Lokalen var bra. Kanske skulle fundera lite över hur vi placerade den ena 

lådan med valsedlar utifrån att det var svårt att helt undvika att man såg in i 
den. Annars hade vi en stor, luftig lokal med bra belysning. Saknade en skärm 
man kunde satt på ett bord, hade några som hade behövt detta men det fixade 
sig. I övrigt en bra tillgänglighet på lokalen. 

Stadshuset 
• Jag tyckte allt fungerade utmärkt i vårt valdistrikt Centrum. 
• Vår lokal var rymlig och ändamålsenlig. Då stadshuset har fått en 

handikapramp kunde alla med rörelsehinder lätt ta sig in i lokalen. 
• Lokalen var bra (stadshuset) och att förtidsröstningen var på nedervåningen 

hade sina för och nackdelar. 
Fördel: Inga väljare var på plan 2 vilket skapade en säkrare miljö för väljarna, 
då ingen utomstående kunde försöka se vad de väljer 
Nackdel: Flertalet gick fel mellan förtidsröstningen och vanliga röstningen. 
Till nästa gång kanske det går att markera mer tydligt vart man ska gå? T.ex. vi 
hade ingen skyltning. 

• Vi i Centrumlokalen fick ibland lotsa väljarna till förtidsröstningen för att de 
ställt sig i fel kö. Det skulle kunna ha varit tydligare.  

• Jag tycker att placeringen av några valskärmar i stadshuset var felaktig 
eftersom de stod ute i rummet och inte under balkongen. Kände inte för att 
påpeka detta till den som bestämt att det skulle stå så. Den har mer erfarenhet. 
Det var folk som gick bakom de första skärmarna för att komma till de bortre. 
Oklart vart kön började för att lämna kuverten och till vem man skulle efter 
väljaren varit bakom skärmen. Det var ofta jag fick vinka personer till mig. Det 
var framförallt de som gick till skärmarna där förtidsröstningen satt. De blev 
förvirrade och då blev kön konstig också. 

Skogsgläntans förskola 
• Vi hade ju en osäkerhet med att dörren var öppen när vi lämnade både på 

lördagen och på söndagen. Lokalen var bra utformad. Vi missade att det blev 
lite dålig belysning bakom de gröna skärmarna framåt kvällen, men det löste 
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vi när en väljare påpekat detta (genom att tända i angränsande rum så att det 
kom hjälpligt ljus därifrån). Lokalen annars är det bra belysning i.  

• Vi hade inge problem i lokalen. 
• Det var en jättebra lokal. 

Tallbackens förskola 
• För våra förhållanden ett fullt OK lokal. 
• Den var väl anpassad och det var inga problem för väljarna att avlägga sina 

röster. Jämn ström hela tiden och knappast någon köbildning under de pass 
jag tjänstgjorde. 

• Lokalen är inte så stor men kunde kanske ha möblerats lite annorlunda. De två 
ställen med röstsedlar kunde stått bättre. Det ena stället skymde det andra 
från ingången sett vilket gjorde att en del väljare hade svårt att upptäcka det 
ena valsedelsstället när det var deras tur att visas in i lokalen. Det ena stället 
saknade dessutom information  på utsidan om att båset var en plats för 
röstsedlar. Utmed ena kortväggen mot köket stod ett bord som borde ha 
kunnat placeras utanför lokalen och möjliggjort en luftigare möblering. 

• Nej. Den var möblerad när vi anlände och det behövdes mycket energi för att 
anpassa. Dessutom en ingång och fönster i två riktningar gav onödiga 
utmaningar. Om vi istället använt det intilliggande uppehållsrummet skulle 
det varit smidigare. 

Hubbarpsskolans gymnastiksal 
• Lokalen funkade bra. 
• Tyckte lokalen fungerade. Personer som tidigare röstat i distriktet föredrog 

matsalen i Hubbarpsskolan, som nu inte gick att använda pga renovering. 
• Lokalen var bra. En gymnastiksal med fönster högt upp. Lätt att göra 

funktionell. 
• Lokalen var inte optimal beroende på att den inte hade använts under en tid . 

Klockorna var inte uppdaterade, ventilationen var dålig, det fanns inget 
handtag för att öppna fönster och ingen nyckel att ställa upp dörren med.  

Holavedsgymnasiet 
• Lokalen var bra och hade varit så även om vi haft köer vilket vi nu inte hade så 

det flöt på bra. 
• Lokalen i Holavedsskolan är bra för ändamålet. 
• På Holavedsgymnasiet funkade lokalen bra. 
• Funkade jättebra - bra flyt! ”Flaskhalsen” var då de skulle ta valsedlar, men så 

har det ju varit överallt. Vi hade, i princip, inga köer, möjligtvis ”kort väntetid” 
vid valsedelsbåsen… 
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• I stort sett var lokalen bra och bra möblerad för ett bra flöde och ytor för att 
kunna hålla avstånd. Vid ena stationen för valsedlar och vid någon av 
skärmarna var belysningen inte tillräckligt bra. 

Norrskolan 
• Jag vet att vi inte höll alla nödutgångar helt fria pga av att det var så otroligt 

mycket möbler i lokalen från början. Vikten av det kan vara nått som man kan 
påminna om vid utbildningstillfällena. 

Linderås församlingsgård 
• Flödet i lokalen blev lite som man upplevde i lumpen. Först en kö till 

valsedlarna, sen till nästa kö till valbåsen, sen till nästa kö för att lämna sin 
röst. Där blir det inte riktigt pandemianpassat. Men inga längre köer. 

• Församlingsgården var helt suverän som vallokal. Gott om utrymme och vår 
möblering fungerade perfekt. 

• Lokalen var jättebra, mycket bättre än skolans lokaler i Linderås. 
• Lokalen i Linderås kändes lagom stor och bra. Smidigt att parkera utanför, 

ramp till de med rullator o rullstol. Flera toaletter, bra belysning. Öppnade 
upp en altandörr, så väljarna kunde gå ut direkt efter röstningen, och slippa 
trängas med folk i köerna. 

• Lokalen, Linderås församlingsgård, är perfekt. 

Gripenbergs skola, matsalen 
• Lokalen var ok. 
• Inga problem mer än det kända. Köbildning så fort det var mer än en röstande 

eftersom alla valsedlar var inne i vallokalen och bara en i sänder kunde ta fina 
sedlar. Väldigt få har med egna valsedlar. 

• Den funkade bra. 

Adelövs friskola 
• Bra tillgänglighet, lite dålig belysning. 
• Jag tycker valet gick jättebra i Adelöv. Inga problem, fast det är lite dålig 

belysning i lokalen. Blir lite mörkt bakom skärmarna. Kanske man kan vara i 
en skolsal vid nästa val.  

• Många väljare upplevde att det var dålig belysning i lokalen i Adelöv.  

Valkansliet 
Fick ni det stöd ni behövde från valkansliet under valdagen? 
 

• Bra service från Er. 
• Tummen upp. 
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• Ja. 
• Valkansliet fungerade bra, det enda vi hade var att valkuverten nästan hann ta 

slut, men med snabb service från er så löstes det också bra. 
• Inget att anmärka/ingen kontakt. 
• Ja. 
• Sökte vid några tillfällen kontakt, fick snabbt svar och trevligt bemötande. 
• Jag upplevde inte att vi behövde stöd. 
• Absolut, ordförande kontaktade någon gång och var helt nöjd. 
• Ja vi fick stöd med framförallt material – även ny sedelräknare på kvällen 

eftersom vår slutade fungera. Problemet var att vi la på för många sedlar på en 
gång. Viktigt att dela ned högarna i mindre mängder och sedan räkna samman 
alla sedlar i totalen. 

• Inga problem med information från valkansliet. 
• Valkansliet hade att göra ändå var ni lugna och vänliga. Ni var proffsiga. 
• Toppen när ni kunde trolla fram en ny valsedelräknare när den tidigare 

strulade. 
• Ja! Planeringen tidsmässigt fungerade bra! 
• Vi fick bra stöd, när väl kuverten kom! 
• Ja. 
• Valkansliet fungerade bra under dagen men när man redovisade tog det lång 

tid?  
• Vi fick det stöd vi behövde. 
• Vet ej, under mina pass hade vi nog inga sådana frågor. 
• Ja. 
• Fungerade bra hela dagen. 
• Jag tycker att vi fick det stöd vi behövde från valkansliet, dock inte från 

Tranåsbostäder. 
• Behövde bara stöd vid ett tillfälle under dagen. Gällde ev. brist av valkuvert. 

Fick snabbt svar och åtgärdades. 
• Vi fick det stöd vi behövde av valkansliet 
• Ja, absolut. 
• Ja valkansliet hjälpte oss några gånger med valkuvert, som det var lite snålt 

tilltaget med från början. 
• Vi fick det stöd vi behövde. 
• Hade inga problem så jag var inte i kontakt med dom under söndagen. 
• Suveränt, svarade direkt när vi ringde och kom ut med material precis som ni 

skulle. Toppen!!! Eloge till er! 
• Det var bra att få träffa er (Eva och Ann-Marie) när ni kom och levererade 

förtidsröster och annat material, under valdagen. Bra att ha er att kunna ringa 
till, om vi hade behövt.  
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• Ingenting att anmärka på när det gäller valkansliet. Ordföranden ringde om en 
valpåse som saknades men den levererades, så allting var i sin ordning i och 
med det. 

• Ja, inga problem.  
• Det hade varit bra att få förtidsröster redan på morgonen, de två första 

timmarna var ganska lugna, liksom kvällen, men däremellan var det kö hela 
tiden. 

• Inga problem som jag märkte under dagen. Problemet var att det tog så lång 
tid innan vi fick lämna in materialet på stadshuset. 

Material 
Fanns det material ni behövde? Om inte, vad saknades? 
 

• Bra med valsedlar i Sommen. 
• Omslag fattades från början, men då jag ringde om detta, fixade Eva det 

snabbt. 
• Valsedlar till ett parti (ett litet, men kommer inte ihåg vilket) saknades till 

regionen. Det fixades ändå, utan nämnvärt problem. 
• Det fattades kuvert som sagt men det löste sig ju ganska snabbt. Dock fanns 

det inte nått lägre bord eller skydd för rullstolsburna, var en dam som blev lite 
irriterad men det gick ändå. 

• Valkuverten höll på att ta slut, men även detta löste sig. 
• Ja, det är tråkigt när väljare får sitta och vänta på kuvert. Värt att nämna är 

också att en typ av kuvert var av sämre kvalité, de var svåra att försluta. 
• Inga problem mer än det ni visste om kuverten. 
• Det var bara det där med kuverten, men vi uppmärksammade det i tid och 

behövde inte pausa röstningen. 
• Vi saknade valkuvert vilket inte var så lyckat. Ringde ett par gånger innan det 

kom, vi gjorde en lite paus men det gick bra. Vi informerade om att vi väntade 
på fler kuvert. Upplevde inte att någon gick hem och avstod från att rösta. 

• Det var bara valsedlar, men egentligen var det inga problem. Vi hade inga 
avbrott i röstningen. 

• Allt fungerade mycket bra, det enda jag märkte var lite förvirrande var att 
blanka röstsedlar låg till vänster borde varit längst till höger. Jag fick hjälpa 
många. 

• Jag känner inte till att det saknades något, allt var på plats. 
• Vi fick nya partisedlar eftersom vi inte hade mycket att fylla på med. Vi hade 

även partiledare på plats med nya sedlar eftersom de ”fått rapport om att det 
saknas sedlar”, vilket det inte gjort under mina skift. 

• Material fanns i tillräcklig mängd. 
• Ja! 
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• Det som var lite synd att vi på Fröafall bara fick 1000 valkuvert. Alldeles för 
lite, många fick köa i väntan på nya,  blev irritation i kön. Vi fick sedan ringa 
flera gånger under dagen efter mera. Borde ha fått alla valkuvert på en gång. 
Men annars är jag nöjd med allt. Trevligt att kunna hjälpa till. 

• Kuverten ja. Hur svårt kan det vara att portionera ut rätt antal kuvert när man 
vet hur många röstberättigade det finns i varje distrikt? 

• Ja. 
• Vi hade vad vi behövde, fick också fler kuvert snabbt när vi insåg att vi hade 

för få. 
• Allt fanns förutom att det var för lite valkuvert.  
• Material fanns (Gripenberg). 
• Valsedlar tog slut och det var dåligt organiserat (Ängarydsskolan). De fanns i 

andra änden av lokalen och jag hade dålig utbildning hur det skulle gå till. 
• Nej. 
• Valkuverten kom snabbt - vi ringde innan de tog slut! 
• Vi saknade en del pennor till valbåsen i början av dagen. Bra med västar till 

röstmottagarna så valdeltagarna såg vilka vi var. För övrigt tyckte jag att jag 
hade det material som behövdes. 

• Material fanns och vi fick valkuvert när vi ringde efter fler. 
• Vi var oroliga för att valkuverten inte skulle räcka. Vi hade fått en kartong med 

1000st. Hade en valkrets med ca 1500 röstande. När vi till slut fick första 
leveransen av förtidsröster var det  (nu gissar jag) omkring 500 st. Med ett 
valdeltagande på 85 % skulle det innebära (1500-500)* 0,85= 850 väljare som 
skulle ha 3 kuvert var: Alltså skulle det behövts cirka 2 250 kuvert. 

• Vi hade inte så många kuvertfuktare i stadshuset, vilket hade nog behövts vid 
varje skärm. Men vad vi märkte var att ibland fungerade inte dessa så bra 
eventuellt om kuverten inte hade något klister eller om  kuvertfuktare slutade 
att fungera. Ett jätteplus var sedelräknarna vilket underlättade 
kontrollräkningen. En annan positiv sak var att ha två ställ för valsedlarna, jag 
tror att vi kunde undvika långa köer genom att ha två valsedelställ. 

• Allt som vi behövde fanns (Gripenberg). 
• Just det, valkuverten tog slut. 
• Önskar en miniräknare för att summera avprickningarna i röstlängden. En sån 

där gammal med pappersrulle känns optimalt.  
• Kuverten tog slut. 
• Vi hade material som räckte och ni på valkansliet var fantastiska. Hur orkade 

ni??? 
• Vi hade för ont om valkuvert, men det kom ni ut med två ggr under dagen så 

det löste sig. Ni kan öka på antalet rejält till nästa gång, det går åt många 
valkuvert. Valsedlar var det också lite skralt med i slutet, men det kanske är 
partiernas ansvar. Annars hade vi vad vi behövde. 

• Påsar att lägga förtidsrösterna saknades,  fick dom under dagen (Gripenberg). 
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• Såvitt jag kan bedöma hade vi mtrl utom möjligen pärmen som var på 
villovägar första passet. 

Övriga synpunkter?  
• Det var en positiv upplevelse att jobba som röstmottagare! Jättekul tycker jag 

att det var! Var i ett superbra team, trevliga och hjälpsamma vi hade väldigt 
kul oxå. 

• Valkansliet gjorde ett jättebra jobb och lämnade inte mycket kvar att förbereda 
för oss på distrikten. Eva är mycket bra - kunnig, trevlig, smidig och 
serviceinriktad med en integritet i sin roll som valsamordnare! 

• Sammanfattning av dagen/kvällen så var det jättebra! För mig som var första 
gången nu så är det lite svårt att jämföra från tidigare val. Jättekul upplevelse, 
nått jag vill göra igen om 4 år! Även jobba när man kan förtidsrösta! 

• En trevlig och hjälpsam grupp. 
• Vi var ett bra ett bra gäng och allt flöt på bra och vi hjälpte varandra med 

frågor som kom upp under dagen. Det var en trevlig dag, med bra fördelade 
arbetspass och en riktigt God räksmörgås fick vi också. Kan tänka mig att 
ställa upp fler gånger! 

• Intressant och kul att vara med för första gången. 
• Det var mycket uppskattat med räksmörgås. 
• Jag tycker att vi var en bra blandning av båda nya röstmottagare och sådana 

som varit med förut. Alla kom i tid och stannade till ordförande avslutade och 
vi åkte in till valkansliet.  

• Bra service att ni ställde iordning lokalen åt oss, och sedan även plockade 
undan och ställde iordning. Bra lokal, vi kunde vara i en annan del i matsalen 
när vi skulle räkna sedlarna och stördes inte av att man ställde iordning.  

• Jag måste få ge en stor eloge till ordförande Björn Linder, för ett perfekt 
ledarskap och tydliga direktiv +++++ 

• Tack än en gång för jag fick uppdraget att arbeta på valdagen, det var både 
roligt och lärorikt. 

• Det var väldigt roligt att få vara med och bidra. Hoppas på att få vara med om 
4 år igen. 

• Valdagen var jättekul. Jag kan absolut tänka mig att ställa upp på kommande 
val o andra tillfällen när Kommunen tar hjälp av kommuninvånarna.    

• Det kan vara svårt att veta hur röstningen går till och även om vi förklarade 
fick många göra om. Lite mer information om hur det går till inne i lokalen ute 
där kön går hade nog underlättat.  

• Vi var flera i gruppen som var med första gången och vi hade ingen som direkt 
ledde gruppen, vilket skapade lite osäkerhet och att vi kanske inte utnyttjade 
tiden på det mest effektiva sättet. I det stora hela ett roligt uppdrag, tack för 
denna gång!  

• Det var en intressant, lärorik och spännande dag med trevliga medarbetare. 
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• Då vice ordförande uppträdde osäkert och inte riktigt hade koll på läget kände 
vi oss oroliga i gruppen. Jag lyfte detta  för ordföranden och vi samtalade lite 
kring detta. Hon stöttade oss och jag tycker att det förlöpte bra resten av 
dagen. 

• Intressant att  personer från andra kommuner kom och röstade i Adelöv när 
möjligheten fanns. 

• Korta instruktioner på insidan av skärmen vid valsedlarna. Många frågade om 
hjälp vad de skulle plocka med sig. Många hade inte fattat detta med blanka 
sedlar resp. namnvalsedlar. Köerna uppstod oftare p.g.a. två valsedelsfack 
medan det fanns fyra valbås! Det var svårare att välja valsedlar än att stoppa i 
kuverten. 

• Tyckte det var ett roligt uppdrag! 
• Det var så roligt att arbeta som röstmottagare och vi var ett bra gäng som hade 

både trevligt och bra samarbete. 
• Jag tyckte att det var en intressant dag, vill vara med nästa gång. 
• På förmiddagen var det en strid ström av väljare, jag hade svårt att hinna med 

att sprita valbåsen. 
• Allt funkade utmärkt, tycker jag. Det som väckte frågor - och en del förvirring 

hos väljarna - var att valsedlarna med bara partinamnet låg först. (Tror det var 
därför många skrev ett X på dessa - de hade hört att man skulle ”kryssa - men 
bara ETT kryss”…) 

• Tack för räkmackan! Återkommer mer än gärna om 4 år! 
• Jag har en positiv upplevelse av valdagen. Mycket trevligt att möta människor 

som till 99% är trevliga och tacksamma för den hjälp och information vi ger 
dem. Stimulerande att i demokratins anda få arbeta med valet och göra en god 
gärning i samhället. 

• Det var både roligt, intressant och så klart en spännande uppgift. 
• Flera röstande kändes överväldigade av antalet valsedlar och fack och hittade 

därför inte det man sökte på grund av utbudet. Innebar också att det tog lång 
tid i valsedelbåsen. 

• Några väljare påstod att det fattades valsedlar pga. de tomma facken (som ska 
vara tomma). 

• Bra att avskärmningarna inte var högre. Nu kunde man, som röstmottagare, se 
när någon såg osäker ut eller få ögonkontakt som kunde signalera: ”Jag vill ha 
lite hjälp”. 

• Det var en intressant och kul upplevelse att få vara med om detta. Jag jobbade 
med Inger Walleng som ordförande. Hon genomförde i mitt tycke sin uppgift 
utmärkt och på ett informativt sätt styrde hon oss nybörjare.  Vi hade en 
trevlig och hjärtlig stämning inom gruppen. Dagen gick fort trots den sena 
timman innan allt var klart. 

• Positiva väljare och positiva valarbetare.  
• Det var en intressant och givande dag. Kan tänka mig att medverka vid 

kommande val.  
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• Lite problem med dom som inte kan vårt språk och kanske inte kan engelska 
heller. 

• Tacksamt med mat och dryck innan rösträkningen. 
• STORT tack till dig Eva, till Kurre, Ann-Marie och alla andra som ansvarar för 

valarbetet i Tranås kommun. Ni är otroligt kompetenta och trevliga. Jag har 
pratat med kompisar som suttit i valet i olika delar av Jönköpings kommun 
och de är inte alls lika nöjda och verkar inte på långa vägar ha så bra 
organisation på det hela som ni har. Ni imponerar verkligen! 

• Det var en rolig och intressant dag! Vi ”nybörjare” hade bra stöd o hjälp av de 
mer erfarna röstmottagarna. Inger Walleng och Josefina Klint skötte 
ordförandeskapet exemplariskt! 

• Smidigt med de väljare som hade med sig valsedlar hemifrån, eftersom det tog 
lång tid för många väljare att plocka sina sedlar. Kanske något som vore bra 
till kommande val, att de flesta partier skickar hem valsedlar till alla hushåll.. 

• Verkade som att flertalet Gripenbergs- och Adelövsbor inte visste om att de 
hade möjligheten att förtidsrösta i sin vallokal på hemmaplan även på 
valdagen. Var iaf många Gripenbergsbor som röstade i Linderås.  

• Kan verkligen tänka mig att vara röstmottagare vid fler tillfällen framöver! 
Tack för god räkmacka!  

• Jag hoppas bli tillfrågad igen vid nästa tillfälle eftersom det var en positiv 
upplevelse att jobba som röstmottagare. 

• Jag upplevde att väljarna tyckte att det var trevligt att rösta i Adelöv.  
• Jag vill tacka dig än en gång för omtanken med glutenfri räkmacka i Adelöv! 

Det uppskattade jag verkligen! Jag förstår att du har haft enormt mycket att 
tänka på i valförberedelserna och att då komma ihåg en glutenintolerant är 
verkligen imponerande! 

• Som ni säkert redan vet var det alldeles för krångligt att förse sig med 
valsedlar, överskådligare upplägg hade varit önskvärt.  

• Det ända som jag tänkte på flera gånger under passen som röstmottagare var 
hur dåligt klistret i kuvertet var. 

• Det jobbigaste var att sitta och vänta på att få lämna in materialet på 
stadshuset.  

• Mycket imponerad av hur ni som höll i det hela orkade med. Mycket 
imponerande. 

Förbättringsförslag? 
• Skärmen (plexiglaset) som röstmottagare och den som ”höll i” röstlängden 

skulle sitta bakom var bara anpassad för en person. En bredare, så två 
personer får ordentlig med plats behövs. Det är alltid - oavsett corona - bra 
med en avskärmning på detta viset! Mycket folk ökar ju alltid risken med 
förkylningar och influensa. 

• Jag tänker att organisationen med inlämning i stadshuset kunde ske på ett 
annat sätt, kan det finnas flera stationer? Den tidpunkten på dygnet är man ju 
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inte som mest effektiv efter att ha varit uppe en hel dag, så om tiden går att 
minimera där så vore det ju toppen. Måste man ha genomgången? Jag vet 
inte... 

• Tilldelning av valkuvert. 
• En skylt på gatan upp mot parkeringen vid Fröafallskolan som visade på 

vallokal. 
• En skärm som går att ställa på bord för att man kan sitta när man stoppar in 

sina valsedlar.  
• En station till att lämna in sitt resultat på i Stadshuset på valnatten. 
• Personligt tycker jag bara att det skulle varit kul om båda skiften kunde äta 

gemensamt. 
• Att sitta med röstlängden och på min ena sida ha den som tog emot de 

röstande, och på andra sidan den som gick igenom förtidsrösterna (3 lådor), 
och jag skulle pricka av åt båda….. Det blev superstressigt!!! Detta funkar inte 
när det är så många förtidsröster. Det skulle behövas en digital röstlängd så att 
två personer kunde sitta i ett annat rum och pricka av förtidsröster.  

• Om Adelöv o Gripenberg ska finnas var som röstningslokaler räcker det inte 
att upplysa enbart genom annonsering. 

• Det skulle varit bra att ha två valsedelsställ när det kommer många på en gång 
även i Gripenberg. 

• Blanketten för tidredovisning var lite förvirrande. Alla förstod nog inte vilka 
timmar som skulle skrivas upp. Det skulle tydligt framgå att dagen ersätts av 
arvode och timersättning från 20:00. 

• Till ordförande tycker jag det vore bra att ha en smidig enkel lapp med 
punktform för öppnande av dagen samt stängning/överlämnande till kansliet. 
1-7 punkter vad man gör och i den ordning det sker, man har ju en viss 
nervositet ändå så då är det skönt att slippa bläddra i kompendiet. 

• Kanske fler bås där man kan välja valsedlar så röstningen flyter bättre när det, 
vissa tider, är många röstande. 

• Det var lång väntan i stadshuset, men det går kanske inte att göra något åt. Det 
gäller att komma först!  

• Förtidsrösterna kom sent (Linderås).  Vår ”gula pärm” var borta några timmar 
i början av dagen.  

• Efterlyser ett system för att snabbare och säkrare se om valsedlar fattas eller är 
på fel plats. Kan kanske vara en ”fastlimmad” valsedel i avvikande färg eller 
överkryssad som visar vad som ska finnas i resp fack och var det ska vara tomt. 
Lite stressande för den som ska kontrollera att allt finns och på rätt plats när 
kön ”trycker” på. 

• Vårt system med en massa olika valsedlar är i behov av förändring. Med färre 
valsedlar, eller en helt annan typ av valsedlar, skulle valbåsen kunna innehålla 
även valsedlarna och förbättra valhemligheten då man inte behöver bära sina 
valsedlar i en kö innan man i valbåset stoppar dem i kuverten.  
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• Det känns som att hanteringen av förtidsröster skulle kunna effektiviseras. 
Men har inte en aning om hur. 

• Jag satt ju i Gripenberg på valdagen och jag tror vi hade 39 som röstade. 
Någon som kom hade fått reda på samma dag att det gick att rösta i G. 
Informationen hade inte gått fram. Det skulle absolut stått på röstkortet. 
Känns som en stor miss. Hoppas också det går att lösa med valsedlarna bättre 
till nästa val så det blir mindre köer. 

• Lite fler pilar och skyltar för utvändigt bruk hade varit bra. 
• Larmet i matsalen (Sommen) gick när vi skulle äta, trots att vi hade varit där 

inne förut under både lördagen och söndagen utan att det hade gått, men då 
ringde jag telefon nr. som stod i pärmen, men då hade personen gått för 
dagen, ringde jouren på TB istället. Om man ska ha en annan utgång, kanske 
man kan göra någon skylt och skicka med ut till vallokalen. 

• Det tog tid för väljarna i valblankettsbåsen. Detta kanske man kan hitta en 
lösning på till nästa val. Det var dock ingen som klagade utan jag tror att de 
flesta accepterade det. 

• Vi hade långa köer större delen av dagen (Linderås), man kanske skulle ha 
ännu ett valsedelställ och en ytterligare röstningsplats till nästa gång. 

• Förtidsröstningen under valdagen i Gripenberg känns överflödig med tanke på 
hur få som kom och röstade. 

• En lättfattlig manual i röstbåsen kring hanteringen av valsedlar och kuvert 
behövs. Upplevde att flertalet var osäkra på just den delen. 

• Nu hade vi endast 2 skärmar med valsedlar och 4 gröna skärmar. Hade varit 
bättre med 3 av varje, eller varför inte valsedlar och kuvertklistring på samma 
ställe, det tror jag hade fungerat allra bäst. 

Från ordförande och vice ordförande – sammanfattning av er upplevelse på 
valdagen 

• Det var en trevlig dag tillsammans med den arbetsgrupp jag ingick i. I det 
stora hela fungerade allt tillfredsställande. Röstmottagarna var mycket bra att 
samarbeta med. Dock ett par undantag (eftersom ni frågar efter mina 
synpunkter): En röstmottagare var nog inte lämpad för arbetsuppgiften. Det 
krävs att man är lite alert och en viss energi för att hinna med, samtidigt som 
det ska bli så rätt utfört som möjligt.  

 
• Valkansliet bör tydliggöra rollerna som ordförande och vice ordförande. Vissa 

vice ordförande utser lätt sig själva som ledare och tar kommandot, utan att bli 
ombedd. Eftersom ordförande har det yttersta ansvaret i distriktet för att valet 
ska gå rätt till, riskerar det bli ”stökigt” om inte alla är medvetna om sina 
roller.  

• Ett kärt minne från dagen: Jag uppmärksammade vår äldsta medborgare när 
han lämnade sina valkuvert till mig. Han blev också glad över att jag la märke 
till det. Han reste sig upp från sin rullator och tog mig högtidligt i hand. 
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Kanske var det hans sista val….? Jag kommer aldrig att glömma hans stolta, 
högtidliga blick som mötte min i denna stund! 

• Jag uppfattar dagen som valsäker, vi gjorde allt för att det skulle flyta på bra. 
Jag tycker att vi hade en trevlig stämning och jag hoppas att även väljarna 
kände sig vänligt bemötta. Det var väldigt bra att få sitta med en väldigt 
erfaren ordförande som jag gjorde, men jag tycker att jag bidrog mycket i hur 
vi genomförde vårt uppdrag, vi kompletterade varandra. 

• Det hela flöt på bra i Sommen, och jag tror alla var nöjda med sitt och 
varandras arbete. Jens och jag var ett bra team som ledde arbetet.  

• Det var en bra dag, vi hade fullt upp och men kommunens högsta 
valdeltagande 93,9 %, det nionde i landet så kändes det inspirerande. Att 
hinna med förtidsröster var inte så enkelt men en sak i taget, det hade inte 
hjälpt med fler röstmottagare då vi har en röstlängd. Det var några av de 
röstande som avstod från att rösta i något av valen då de lämnat två kuvert 
med samma färg på valsedlar, men det var ju deras eget val. Jag märkte ingen 
upprördhet eller irritation i leden. Gruppen jag jobbade med hade god anda 
och en vilja att hjälpas åt. Då våra valkuvert dröjde ringde Tranås tidning (hur 
de visste av vi saknade valkuvert?) så jag servade dem med några frågor, bl.a. 
om det fanns valsedlar för Bevara akutsjukhusen – och det gjorde det. 

• Tycker att fungerade bra med alla i vår grupp och vi trivdes med att prata och 
ha ett bra bemötande med våra väljare. 

• Incidentrapport: Det arbetslag jag hade dvs 1 tyckte samtliga att det var 
rörigt runt lag 2 där vice ordförande ledde arbetet. Laget tyckte det kändes fel 
fördelat att vår grupp lyckades gå igenom alla förhandsröster när lag 2 endast 
hanterade en handfull. Sen när vi anlände vid 19.30 hade arbetet påbörjats 
med att stoppa i förhandsrösterna i urnan, det påbörjades runt 19-tiden vad 
jag hörde. Det hade skapat en märklig situation om någon dykt upp och velat 
ångerrösta sista timman. 

• Arbetet flöt på bra. Även de nya rösträknarna kom snabbt in i en rutin och var 
ganska självgående. Arbetsbelastningen varierade under dagen då väljarna 
kom i grupper, vissa tillfällen var ett flertal som väntade (dock blev det ingen 
lång köbildning) och vid andra tillfällen, speciellt innan stängning, var det 
folktomt. Alla rösträknare var positiva och hade ett gott bemötande med 
väljarna. På kvällen var samarbetet bra och vi fick in en bra taktik för 
räkningen. Jag tycker att det var härligt att alla bidrog och gjorde sitt bästa 
under valdagen och jag är nöjd med vår insats. 

• Vi var ett bra arbetslag. Och nästan allt flöt på bra. De nya lärde sig snabbt 
rutinerna. Rösträknarmaskinerna var en tillgång. Det som inte fungerade så 
bra var behandlingen av förtidsrösterna. Vi hann faktiskt inte med att bearbeta 
alla till kl. 20.00, så det tog väl närmare en timma extra innan alla var kollade 
och istoppade i urnan. Till nästa val kanske man skulle kunna få dem dagen 
innan och jobba igenom dem då. Men det kanske inte vallagen tillåter? 
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• Jag tyckte att arbetet i vallokalen gick bra, både för egen del men även för 
arbetslaget. Ordentliga och lugna personer. Som tråkig statlig tjänsteman så 
kan jag tycka att visst vardagligt prat med väljare kan skippas, speciellt när det 
är kö för att lägga kuverten i urnan. Vi hade några sådana tillfällen men jag 
kände inte att jag ville ta det.  
Att vara ordförande var ett spännande och intressant förtroende, tack för det! 

• Jag tycker att all funkade bra, alla som jobbade ute i Sommen var bra. Även 
rösträkningen flöt på bra förutom strulet med den saknade röstsedeln. Jag har 
bara positivt att säga om denna dag. Jag upplevde inte det som att det blev 
några långa köer som det blev på en del andra ställen. 

• Upplevelsen från valdagen är att det tog längre tid för varje enskild person att 
rösta än vid förra valet. Köerna som uppstod var ändå hanterliga, jag hörde 
inga klagomål från de som röstade. 
Dock kom flera synpunkter från röstande om att det var tätt med lappar i 
lappstånden och att det var svårt att urskilja och hitta det man letade efter. 

• Det kändes så bra att vi fixade redovisningen så bra. Vi var så stolta när vi åkte 
hem på nattkröken.  

• Det var väldigt spännande att prova på att vara vice ordförande. Det var lite 
nervöst och ansvarstyngt, men jag tyckte det gick bra. Det var ett väldigt glatt 
och härligt gäng i vår vallokal och när man känner många röstande blir ju hela 
dagen trevlig. Det var som sagt kö större delen av dagen, men jag märkte inga 
sura miner direkt, vi betade av dem en efter en och Ulf Andersson som stod i 
dörren skötte det hela med bravur. Jag tyckte att vi fick bra organisation på 
räknandet och alla jobbade på utan att bli trötta. Det känns otroligt viktigt och 
roligt att kunna göra en insats för samhället på det här viset. 
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